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Odcinek ulicy pozostał 
ubogą krewną
Burmistrz i jego polityczni 
poplecznicy zablokowali 
remont części ulicy Kościelnej. 
Skutek jest opłakany. 

Z pamiętnika Mirona
W tym odcinku opowieści o 
Mironie publikujemy fragment 
pamiętnika napisanego 
własnoręcznie przez Mirona. 

Co z jednostką 
wojskową w 
Augustowie?
Jednostka ma być 
zlokalizowana między ulicą 
Turystyczną, a drogą na Sejny i 
docelowo liczyć ok. siedmiuset 
żołnierzy.
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AUGUSTOWSKIE BULWARY 
-DAWNIEJ DUMA, OBECNIE POWÓD 
DO WSTYDU

Lokalnie, rzetelnie, z pasją

Przedsiębiorcy narzekają na 
nieproporcjonalne opłaty za 
wynajem w porównaniu do ilości 
organizowanych wydarzeń, co wynika 
z polityki ratusza. Nasza rozmówczyni, 
Elżbieta Kamińska, przedsiębiorczyni 
z długoletnim doświadczeniem 
w centrum Augustowa, krytykuje 
bezczynność władz i brak 
skonsultowania się z projektantami 
z Politechniki Białostockiej, którzy 
próbowali przeprowadzić projekty 
zmian w mieście. Wydane 650 tysięcy 
złotych na zasadzenie drzewek przy 
„stumetrówie” jest traktowane jako 
nieskuteczna inwestycja. Narastające 
trudności przedsiębiorców w 
wynajmowaniu lokali wynikają 
także z obaw związanych z kosztami 
prowadzenia własnej firmy, zwłaszcza 

w kontekście polityki krajowej i 
wzrostu podatków. Propaganda 
strachu dotycząca przesmyku 
suwalskiego, związana z agresją Rosji 
na Ukrainę, dodatkowo wpływa na 
turystykę w regionie. 

Elżbieta Kamińska o wyzwaniach 
biznesowych i braku inicjatyw 
wspierających biznesy
Elżbieta Kamińska podkreśla, 
iż władze miasta nie rozumieją, 
że inwestycje w rozwijanie 
turystyki przyniosłyby korzyści 
dla wszystkich. Krytykuje także 
nieefektywne wykorzystanie 
środków przeznaczonych na 
turystykę, zwracając uwagę na brak 
przejrzystości w ich alokacji. Pada 
również krytyka wobec starego 

modelu biznesowego, takiego jak 
taksówki na rynku, które przestają 
spełniać współczesne oczekiwania. 
Elżbieta Kamińska sugeruje, że 
lepszym rozwiązaniem byłoby 
przekształcenie tego obszaru 
na coś bardziej atrakcyjnego, 
co przyciągnęłoby nowych 
przedsiębiorców. Mimo wszystkich 
trudności, rozmówczyni wyraża 
nadzieję na zmianę sytuacji wraz z 
nadchodzącymi wyborami, gdy nowe 
władze mogą bardziej skutecznie 
zarządzać turystyką i wspierać 
lokalnych przedsiębiorców. Jednakże, 
aby to osiągnąć, konieczne będzie 
zaangażowanie osób, które kochają 
turystykę i są zdolne do jej rozwijania.

Daniel Sieńko

Przedsiębiorcy Augustowa alarmują: 
miasto umiera przez błędy ratusza

W CENTRUM AUGUSTOWA NARASTA KRYZYS ZWIĄZANY Z PUSTKAMI W PONAD 15 LOKALACH 
HANDLOWYCH I USŁUGOWYCH, ZWŁASZCZA W OKOLICACH RYNKU ZYGMUNTA AUGUSTA. WSKUTEK 

POLITYKI BURMISTRZA CENTRUM MIASTA ZAMIERA.

Umierające Umierające 
centrum miastacentrum miasta
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23 lipca, morza południowe 

Ranek, jak ranek. Na jachcie jest 
trochę ciasno, nie ma komputera, 
to za pasjansami nieco tęskno. Jak 
stoimy w porcie, jest całkiem miło, 
gorzej gdy wypływamy. Wtedy Neptun 
upomina się o swoje i puszczam pawie 
na prawo i lewo. Tak sobie myślę, że 
wolę jednak składówkę na mopy w 
naszym mieście niż takie pływanie 
po morzach południowych. Tam nic 
nie muszę, jak się spóźnię, dobrze, 
przyjdę wcześniej, drugie dobrze. A 
tutaj w kółko Miron to, Miron tamto. 
Wczoraj chciałem pójść spać, tak 
trochę po zachodzie słońca. Dałem 
lekko w palnik, poprawiłem białą 
tabaką i organizm uległ zmęczeniu. 
No i zaczęło się. Dobowski krzyczał, 
że nie mam wejścia pod pokład, że 
mam się kąpać razem z nimi w morzu, 
skakać na główkę z jachtu, a tam skały 
przecież. Potem zabrali mi kąpielówki 
i siedziałem w wodzie jak kaczka. 
Przecież nie będę łaził po jachcie z 

gołym tyłkiem. Choć innym brak gatek 
nie przeszkadzał i całe towarzystwo 
bawiło się w strojach Adama i Ewy. 
Trochę mi podnieśli ciśnienie, gdy ktoś 
uruchomił silnik i krzyczał, że teraz jest 
polowanie na Mirona, na Moby Dicka, 
znaczy, i że trzeba mnie rozjechać 
łodzią, będzie mięso z wieloryba. 
Chwyciłem się jakiejś linki na rufie i 
pływałem tak za jachtem raz w prawo, 
raz w lewo. 
Wolę latanie liniami lotniczymi. 
Prywatne samoloty mają jednak 
spore wady. Nie ma czasu zajrzeć 
do sklepów bezcłowych, gdzie są 
fajne gadżety, jak choćby kłódki 
do walizek, albo osłony na oczy. W 
liniach lotniczych nikt nie może ganiać 
za stewardesami, jak to robiło całe 
towarzystwo w ostatnim locie. 
„Chodź malutka, zrobię ci 
krasnoludka” -krzyczeli jeden przez 
drugiego. Pilot włączył ogrzewanie na 
maksa, stewardesa przestała wydawać 
drinki i towarzystwo poszło spać. 
Ale co się naganiali, to się naganiali. 

Do tego Sławojek, który rzucił do 
stewardesy tyle kurw, chujów i innych 
takich, że dziewczyna w życiu tylu nie 
słyszała. Do dziewczyny „chuju”? 
Z powrotem będą chyba wracać 
pociągiem, bo dostali wilczy bilet 
od załogi samolotu. Felek Skonopi 
mówi, że najwyżej przyleci po nich 
śmigłowiec z naszego miasta. Choć 
wszyscy się nie zmieszczą, więc ktoś 
jednak wróci pociągiem. Trzy dni 
jazdy. 
Zaraz podadzą śniadanie. Prawdziwa 
dama zaczyna dzień od szampana, a 
dżentelmen od szklanki białej wódki. 
Może to i prawda, że wódka z rana jak 
śmietana. Wypiłem i czuję się lepiej. 
Ale tutejsze jedzenie nie jest szczytem 
moich marzeń. Biorę menu i czytam. 
Delikatne kromki chleba 
pełnoziarnistego z masłem, 
wędzonym łososiem, odrobiną 
śmietany i kawiorem, kremowy 
omlet z dodatkiem świeżych trufli, 
podany z chrupiącą bagietką, 
jak te trufle śmierdzą, wybór 
najświeższych owoców morza, 
w tym krewetek, małży i ostryg, 
podanych z lekkimi sosami. 
Na szczęście są świeżo pieczone, 
maślane croissanty podawane z 
domowymi dżemami i miodem. 
Tym idzie się napchać. Potem na 
stół wjeżdża miseczka świeżych, 
sezonowych owoców z gęstym 
jogurtem greckim i płatkami 
migdałowymi i soki z różnych 
owoców, wyciskanych na życzenie. 
Kto takie rzeczy je? Jak piszą w 
menu, śniadaniu towarzyszy 
bogaty wybór wysokiej jakości 
kaw i herbat, w tym esencjonalne 
espresso, kremowe latte i 
egzotyczne herbaty.
„Jedz i pij, podatnik płaci” -krzyczy za 
każdym razem Felek Skonopi. 
Tak po prawdzie wolę domową 
kanapkę z żółtym serem i majonezem. 
Człowiek się naje i nie odbija 
się mu potem kawiorem lub, co 
gorsza, truflami. Jak już organizm 
przyzwyczaił się do sera i jajek na 
twardo, nie powinien być obciążany 
jakimiś nowościami z mórz 
południowych. 
Wczoraj miało miejsce jeszcze jedno 
wydarzenie. Wybraliśmy się w 
południe na brzeg. Miasto niewielkie, 
restauracje na nabrzeżu. Siedliśmy 
sobie w jednej z nich, by coś zjeść i 

Z pamiętnika 
Mirona

się zaczęło. Dobowski nawrzeszczał 
na kelnera, że nie ma ruskiej wódki. 
Potem się uparł, że chce zjeść 
wieloryba z aromatycznymi grzybami 
porcini, z dodatkiem świeżego 
parmezanu i ziół. Usłyszał, że na 
wieloryby poluje się już tylko w Japonii 
i może gdzieś na północy. 
„No to delfina mi tu dajcie, będziemy 
jedli delfina”.
Przy stoliku pojawił się szef kuchni, 
potem szef restauracji. Nikt nie 
rozumiał, co mówią, bo nie znali 
polskiego, a Dobowski krzyczał, że ma 
smaka na delfina. Wyrwał metalowy 
pręt od jakiejś barierki i biegał po 
knajpie, krzycząc, że musi upolować 
Moby Dicka. Z szalonymi oczami 
zaczął ganiać mnie. Uciekałem po 
porcie, aż wpadłem do wody tuż przy 
rybackich łodziach. Smród tam był 
niemiłosierny. Nie pozwolili mi potem 
wejść do środka jachtu i mimo długiej 
kąpieli śmierdzę nawet teraz. Siedzę 
na pokładzie i czekam aż wszyscy się 
zbudzą. Może do południa wstaną?

Krzysztof Przekop

Przedstawione sytuacje i postacie są 
wytworem wyobraźni autora, kreacją 
artystyczną, choć autor inspiruje 
się obserwacjami sytuacji i postaci 
prawdziwych. Autor nie ponosi 
odpowiedzialności za jakiekolwiek 
skojarzenia.

Biuro reklamy:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 

DZIENNIKARZE
“Przeglądu Powiatowego”
są stale do Państwa dyspozycji

Bartosz Lipiński
tel. 885 558 504
bartosz.lipinski@powiatowy.eu

Beata Perzanowska
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 

Krzysztof Przekop
Redaktor naczelny
tel. 607446200
krzysztof.przekop@powiatowy.eu 

PRENUMERATA:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu
tel. 885 558 504
bartosz.lipinski@powiatowy.eu

Gdy ważne jest, co lokalne

Zuzanna Hanysz
tel. 87 643 46 46
zuzanna.hanysz@powiatowy.eu 

Daniel Sieńko 
tel. 87 643 46 46
daniel.sienko@powiatowy.eu 

PRZEGLĄD POWIATOWY



03P R Z E G L Ą D  P O W I A T O W Y  Ł Ą C Z Y M Y  A U G U S T Ó W16 LISTOPADA 2023 R. DZIENNIKPOWIATOWY.PL

Mariusz Błaszczak 
przebywał w Augustowie 
podczas tegorocznych 

obchodów święta 1 Pułku Ułanów 
Krechowieckich. Ówczesny szef 
MON poinformował o powstaniu w 
naszym mieście batalionu saperów. 
Przekonywał, iż inicjatywa ta zwiększy 
bezpieczeństwo naszego miasta, 
ale również całej wschodniej flanki 
Paktu Północnoatlantyckiego. Należy 
zauważyć, że w trakcie 
ogłaszania tej informacji 
na Rynku Zygmunta 
Augusta obecni byli 
także m.in. wojskowi z 
USA.
Usłyszeliśmy, że 
augustowski batalion 
będzie wchodził w 
skład 15 Brygady 
Zmechanizowanej. 
Oprócz argumentów 
związanych z 
bezpieczeństwem 
podkreślono, że 
powstanie jednostki 
może przynieść korzyści gospodarcze 
miastu, takie jak pojawienie się 
nowych miejsc pracy. Przypomniano, 
że w Augustowie funkcjonują teraz 
klasy mundurowe, których absolwenci 
mieliby lepszą drogę do realizacji 
swoich celów zawodowych.
Czy po zmianie rządu zmienią się 
plany związane z jednostką? 

Wicestarosta Dariusz Szkiłądź o 
jednostce
-Niezależnie jaki rząd będzie 
funkcjonował w przyszłości, 
jednostka wojskowa powinna zostać 

utworzona w Augustowie. Jednostka 
ma być zlokalizowana między ulicą 
Turystyczną, a drogą na Sejny i 
docelowo liczyć ok. siedmiuset 
żołnierzy. Najsilniejszym argumentem 
za obecnością wojska w naszym 
mieście jest sytuacja za naszą 
wschodnią granicą. Przypomnę, że 
powstanie jednostki miałoby też inne 
pozytywne aspekty, które mogłyby 
ożywić Augustów gospodarczo. 

Mogłyby powstać nowe, 
atrakcyjne miejsca 
pracy dla mieszkańców 
miasta. Cała 
infrastruktura związana 
z funkcjonowaniem 
wojska przyniosłaby 
szereg pozytywnych 
zmian -mówi Szkiłądź.
-Opinie o konieczności 
masowej wycinki 
drzew na rzecz 
powstania jednostki 
są nieprawdziwe. 
Zgodnie z założeniami 
miałaby zostać wycięta 

niewielka ilość drzew i nie doszłoby 
do żadnych pogromów leśnych. Jestem 
przekonany, że powstanie jednostki 
przyniosłoby znacznie więcej korzyści 
dla Augustowa i naszej społeczności 
niż problemów. Powiat augustowski 
złożył także wnioski o fundusze 
zewnętrzne na przeprowadzenie 
remontów ulic Turystycznej i 
Dworcowej, co usprawniłoby 
komunikację i funkcjonowanie 
tej jednostki -uważa wicestarosta 
augustowski.

Bartosz Lipiński

Co z jednostką wojskową 
w Augustowie?

W AUGUSTOWIE MA POWSTAĆ BATALION SAPERÓW. UTWORZENIE 
JEDNOSTKI WOJSKOWEJ W NASZYM MIEŚCIE OBWIEŚCIŁ W 

LIPCU BR. MARIUSZ BŁASZCZAK, ÓWCZESNY MINISTER OBRONY 
NARODOWEJ. CZY TA INICJATYWA BĘDZIE NADAL AKTUALNA PO 

ZMIANIE RZĄDU I PRZEJĘCIU WŁADZY PRZEZ PARTIE BĘDĄCE 
DOTYCHCZAS W OPOZYCJI PARLAMENTARNEJ? WICESTAROSTA 
AUGUSTOWSKI PRZEKONUJE, ŻE POMYSŁ NIE POWINIEN ZOSTAĆ 

PORZUCONY, A PLANY ZWIĄZANE Z JEDNOSTKĄ NALEŻY 
KONTYNUOWAĆ.

Opinie o konieczności 
masowej wycinki 
drzew na rzecz 
powstania jednostki 
są nieprawdziwe. 
Zgodnie z założeniami 
miałaby zostać wycięta 
niewielka ilość drzew i 
nie doszłoby do żadnych 
pogromów leśnych. 

Za sprawą działań burmistrza 
Mirosława Karolczuka i jego 
politycznych sojuszników, 
remont ulicy Kościelnej na 
odcinku przy bazylice nie 
został przeprowadzony. 

Jednostka ma być 
zlokalizowana 
między ulicą 
Turystyczną, a 
drogą na Sejny i 
docelowo liczyć 
ok. siedmiuset 
żołnierzy.

Za sprawą działań burmistrza 
Mirosława Karolczuka i jego 
politycznych sojuszników, 

remont ulicy Kościelnej na 
odcinku przy bazylice nie został 
przeprowadzony. Szkoda, bowiem 
powiat dysponuje ekspertyzą 
dendrologiczną świadczącą, iż 
mocno schorowanych kasztanowców 
przy bazylice nie można odratować. 
Ponadto zaplanowane były tam 
znaczące nasadzenia zastępcze. Obóz 
rządzący ratuszem zrobił wiele, aby 
obrzydzić tę potrzebną inwestycję 
mieszkańcom.
Wicestarosta informował, że podpisy 
przeciwko działaniom powiatu 
zbierano m.in. w szkołach. Środowisko 
polityczne formacji Nasze Miasto 
wymyśliło, że na Kościelnej powstanie 
pomnik przyrody. Do Regionalnej 
Dyrekcji Ochrony Środowiska 
trafił wniosek od władz miejskich z 
informacją, jakoby właścicielem tej 
ulicy było miasto. Była to oczywista 
nieprawda. Później przedstawiciele 
magistratu bronili się ogłaszając, że 
do wniosku wkradła się „omyłka 
pisarska”.

Powiat odda ulicę miastu
-Bardzo żałujemy, że nie udało 
się wykonać remontu całej ulicy 
Kościelnej, jak zamierzaliśmy. 
Władze miasta podejmowały różne 
metody, by zdezorganizować nasze 
prace i nie dopuścić do remontu 
odcinka przy bazylice. Zostaliśmy 
zmuszeni odstąpić od tego zadania 
inwestycyjnego. Wszystko wskazuje 
na to, że po zakończeniu trwających 
prac na odcinku od ul. Ks. Skorupki 

do Mickiewicza, będziemy chcieli 
przekazać ul. Kościelną miastu 
-informuje Dariusz Szkiłądź.
-Liczymy na to, że władze miasta 
zgodnie z deklaracjami przystąpią 
żwawo do pracy i odcinek przy 
kościele będzie efektownie 
wyremontowany przez burmistrza. 
Chciałbym jak najszybciej zobaczyć 
tam funkcjonalną i nowoczesną ulicę, 
wraz z aleją pomników przyrody 
umierających kasztanowców. 
Rządzący miastem zapowiadali, 
iż mają na to pomysł i wiedzą, jak 
wykonać ten remont. Mam nadzieję 
zapoznać się z efektami tych działań 
-twierdzi wicestarosta augustowski.

Bartosz Lipiński

Odcinek ulicy pozostał 
ubogą krewną

DOBIEGA KOŃCA REMONT ULICY KOŚCIELNEJ W CENTRUM 
AUGUSTOWA. GOŁYM OKIEM WIDZIMY JUŻ KONTRAST MIĘDZY 

MODERNIZOWANYM ODCINKIEM DROGI, A NIENARUSZONYM 
FRAGMENTEM OBOK KOŚCIOŁA. Z JEDNEJ STRONY NOWOCZESNA 
ULICA O STANDARDZIE NA MIARĘ XXI WIEKU, Z DRUGIEJ UBOGA 

KREWNA Z WĄSKIMI CHODNIKAMI, KTÓRYMI TRUDNO PRZEJECHAĆ 
OSOBOM NA WÓZKACH INWALIDZKICH ORAZ MATKOM Z MAŁYMI 
DZIEĆMI. TO POKŁOSIE GŁOŚNEGO KONFLIKTU POLITYCZNEGO.
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fot. KPP Augustów

Zdewastowane nabrzeże, 
zniszczone przez wichurę 
drzewa zagrażające osobom 

spacerującym wzdłuż rzeki. Tak 
na obecną chwilę prezentują się 
augustowskie bulwary, będące 
miejscem charakterystycznym 
naszego miasta. Miejskie władze, 
prawdopodobnie zdające sobie 
sprawę z symbolicznego znaczenia 
bulwarów dla Augustowa, zdają 
się jednak ignorować poziom ich 
dewastacji. Ten temat omówił z nami 
Andrzej Zarzecki. 

-Konstrukcja przy nabrzeżu, która ma 
ciągły kontakt z wodą, wymaga wręcz 
niezwłocznej naprawy. Jej stan jest po 
prostu opłakany. Niektóre części już 
odpadają, odrywają się od nabrzeża 
-skwitował Andrzej Zarzecki. -Wierzby 
na nabrzeżu w części nie przetrwały 
wichury, która nastąpiła w pierwszej 
połowie października i zostały 
połamane w trakcie Półmaratonu 
Augustowskiego. Na szczęście udało 
nam się przeprowadzić bieg, jednak 
z obawą, że ta sytuacja mogła narazić 
zdrowie zawodników. Dopiero wichura 

oraz możliwość potencjalnej tragedii 
zmusiła władze miasta do opóźnionej 
reakcji i rozpoczęcia procesu wymiany 
starych spróchniałych drzew. To 
powinno  nastąpić o wiele, wiele 
wcześniej. 

Kiedyś wizytówka, teraz 
antyreklama
-Kiedyś bulwary były czymś, czym 
miasto się szczyciło, pokazywało, w 
jaki sposób można zagospodarować 
teren przy wodzie. Były także 
wizytówką dla turystów -mówił 
Andrzej Zarzecki. -Teraz stają się one 
antyreklamą, powodem do wstydu. 
Pozostawione same sobie niszczeją, 
a przecież korzysta z nich wielu 
mieszkańców, którzy oczekują, że w 
końcu włodarze miasta zaczną o nie 
należycie dbać. 
Augustowskie bulwary nie są niestety 
jedynym miejscem, w którym 
występują widoczne gołym okiem 
zaniedbania. Z roku na rok, lista 
odstraszających miejsc się zwiększa. 
-W Augustowie jest coraz 
więcej przykładów zaniedbanej 
infrastruktury -stwierdza Andrzej 
Zarzecki. -Najbardziej znanym 
przykładem jest Atol. Budynek, który 
został wybudowany między innymi 
kosztem augustowskich podatników 
w samym centrum miasta, który od 
wielu lat jest świadomie poddawany 
dewastacji. Nie ma żadnego 
uzasadnienia, żeby nie starać się o 
jego odbudowę, remont, po którym 
mieszkańcy, jak i przyjezdni, mogliby 
z tego miejsca korzystać. Kolejnym 
przykładem jest kompromitujące 
dla władz wyłączenie z użytkowania 
na sezon letni pomostu na plaży 
postiw i rozpoczęcie przebudowy 
już po sezonie, choć deklaracje o 
rychłej naprawie padały już rok 
temu. Te przykłady można mnożyć, 
a każdy z nich pokazuje zupełnie 
niezrozumiałe działanie władz, oraz 
brak poszanowania dla miejskiej 
infrastruktury wybudowanej przez 
poprzedników. 

Zuzanna Hanysz

Augustowskie bulwary 
-dawniej duma, obecnie 

powód do wstydu

XII edycja Powiatowego Konkursu 
„Tożsamość Polaka”

AUGUSTOWSKIE BULWARY NAD RZEKĄ NETTĄ OD LAT SĄ SWOISTĄ 
WIZYTÓWKĄ NASZEGO MIASTA. NIESTETY, STOSUNKOWO NOWE 
LEŻAKI ORAZ ŁAWKI NIE REKOMPENSUJĄ OPŁAKANEGO STANU 

OGÓLNEGO OWEGO MIEJSCA. OBECNIE, BULWARY ZAMIAST 
BYĆ WIZYTÓWKĄ MIASTA, STAJĄ SIĘ ANTYREKLAMĄ ORAZ 

ŚWIADECTWEM ZANIEDBAŃ I IGNORANCJI ZE STRONY WŁODARZY 
AUGUSTOWA.

Na początku listopada w I 
Liceum Ogólnokształcącym im. 
Grzegorza Piramowicza odbyła 
się kolejna edycja Powiatowego 
Konkursu „Tożsamość Polaka” 
pod patronatem Starosty Powiatu 
Augustowskiego. 
Konkurs przebiegał w dwóch 
kategoriach. W ramach twórczości 
literackiej uczestnicy przygotowywali 
własny tekst poetycki lub prozatorski 
inspirowany hasłem i mottem 
konkursu, czyli „Młodości! orla twych 
lotów potęga, Jako piorun twoje 
ramię!”. Na konkurs wpłynęło 27 
prac. Ocenianie były przez Izabelę 
Basińską, Martę Pietrzak -Wolinowską 
i Pawła Leszkowicza. W tej kategorii 
pierwsze miejsce zdobyła Aleksandra 
Siedlecka z I LO, drugie miejsce 
otrzymała Karolina Barszczewska z 

II LO, a trzecie Paulina Karycka z II 
LO. Druga część konkursu polegała 
na recytacji. I tak laur za pierwsze 
miejsce trafił do zespołu II LO: Justyny 
Bożewicz, Aleksandry Konopko 
i Julii Smoleńskiej za prezentację 
teatralną „Króliki z Ravensbrück” 
oraz indywidulanie do Mateusza 
Krzywińskiego. Trzecie miejsce 
otrzymała Martyna Leszczyńska z 
II LO za prezentację utworu „Moja 
litania” Leszka Wójtowicza. Jury w 
składzie: Alicja Bajkowska, Anna 
Grochowska, Joanna Mitros i Kamil 
Sławiński wyróżniło także Dominikę 
Daniszewską (I LO w Augustowie), 
Michalinę Kęcik (Społeczna Szkoła 
Podstawowa STO w Augustowie) 
oraz Kacpra Ciężkowskiego (II LO w 
Augustowie). 

Beata Perzanowska

W ramach twórczości 
literackiej uczestnicy 
przygotowywali własny tekst 
poetycki lub prozatorski 
inspirowany hasłem i mottem 
konkursu.

KIEROWAŁ MIMO 
SĄDOWEGO 
ZAKAZU 
Augustowscy policjanci 
zatrzymali do kontroli kierowcę 
opla. Okazało się, że mężczyzna 
ma sądowy zakaz prowadzenia 
pojazdów. Za niestosowanie 
się do orzeczonych przez sąd 
środków karnych mężczyźnie 
grozi kara do 5 lat pozbawienia 
wolności.

Augustowscy funkcjonariusze 
drogówki zatrzymali do 
kontroli mężczyznę kierującego 
samochodem marki Opel. 
Okazało się, że na 64-letniego 
kierowcę jest nałożony sądowy 
zakaz prowadzenia pojazdów 
mechanicznych, który obowiązuje 
od 2017 roku. Za niestosowanie 
się do orzeczonych przez sąd 
środków karnych, w tym przypadku 
za kierowanie pojazdem mimo 
nałożonego zakazu, grozi kara do 5 
lat pozbawienia wolności.

Zuzanna Hanysz
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Augustów 
świętował 

niepodległość
W AUGUSTOWIE ODBYWAŁY SIĘ UROCZYSTOŚCI NARODOWEGO ŚWIĘTA 

NIEPODLEGŁOŚCI 11 LISTOPADA. NIE ZABRAKŁO PODNIOSŁYCH PRZEMÓWIEŃ 
PRZYPOMINAJĄCYCH HISTORIĘ ORAZ NAWIĄZUJĄCYCH DO CZASÓW 

WSPÓŁCZESNYCH. POMIMO NIESPRZYJAJĄCEJ AURY NA RYNKU ZYGMUNTA 
AUGUSTA STAWIŁY SIĘ LICZNE DELEGACJE. NIEZALEŻNIE OD RÓŻNIC 

POLITYCZNYCH WSZYSTKICH ŁĄCZYŁ JEDEN CEL, JAKIM BYŁO UCZCZENIE 
NIEPODLEGŁOŚCI RZECZYPOSPOLITEJ POLSKIEJ.

Uroczystości rozpoczęły się od mszy świętej w intencji Ojczyzny 
odprawionej w bazylice pw. Najświętszego Serca Jezusowego. Stamtąd 
poczty sztandarowe przemaszerowały ulicą 3 Maja na centralny plac 

naszego miasta. Na Rynku Zygmunta Augusta zgromadzili się mieszkańcy, 
reprezentanci władz krajowych, samorządowcy, służby mundurowe i osoby 
chcące upamiętnić 105. rocznicę odzyskania niepodległości przez Polskę. 
Uczestnicy wydarzenia złożyli wiązanki kwiatów przed pomnikiem „Tym, którzy 
oddali swe życie za wolną i sprawiedliwą Ojczyznę”. O zapewnienie podniosłej 
atmosfery zadbała augustowska orkiestra dęta.

Przemówienie wiceszefa MON w Augustowie
-Niepodległość i suwerenność to wartości fundamentalne. Polacy przekonywali 
się o tym wielokrotnie, z bronią w ręku walcząc o swoją Ojczyznę. Ceną za 
jej utrzymanie, bądź odzyskanie, była krew przelana na polach bitew. Pośród 
wszystkich tych chlubnych momentów naszej historii szczególne miejsce 
znajduje dzień 11 listopada 1918 roku. Data ta wyznacza początek odrodzonego 
po rozbiorach państwa polskiego. Jak co roku wspominamy wszystkich, którzy 
przyczynili się do tego sukcesu. Od szeregowych żołnierzy Legionów Polskich 
czy Polskiej Organizacji Wojskowej, po liderów politycznych -mówił minister 
Michał Wiśniewski.
-Święto 11 listopada ma dwa wymiary. Ten radosny, kiedy Polacy pokazali hart 
ducha walki o swoją niepodległość. Pokazali również, że potrafili się zjednoczyć 
i walczyć o wspólne dobro, pomimo podziałów politycznych pomiędzy 
Piłsudskim, Witosem, Dmowskim, Paderewskim i Korfantym. Drugi wymiar 
święta przypomina, że kiedyś utraciliśmy naszą wolność, bo nie jest ona dana 
raz na zawsze. Niech pamięć o tym przyświeca nam w codziennym życiu. 
Dziękuję przybyłym na uroczystość harcerzom, że już w tak młodym wieku są 
zagorzałymi patriotami i swoją służbą w harcerstwie służą także niepodległej 
Rzeczypospolitej -spuentował Wiśniewski.
Filmy i zdjęcia z uroczystości można obejrzeć na portalu internetowym: 
dziennikpowiatowy.pl.

Bartosz Lipiński



06 P R Z E G L Ą D  P O W I A T O W Y  Ł Ą C Z Y M Y  A U G U S T Ó W 16 LISTOPADA 2023 R.DZIENNIKPOWIATOWY.PL

Wielką lekcję patriotyzmu 
otrzymali uczestnicy 
akademii artystycznej, 

która miała miejsce w augustowskiej 
Szkole Podstawowej nr 2. Uroczystość 
zorganizowano w związku z 
Narodowym Świętem 
Niepodległości. Młodzi 
artyści zaprezentowali 
znamienite widowisko 
nawiązujące tematyką 
do powieści Marii 
Dąbrowskiej pt. „Noce i 
dnie”.

Najważniejsza data dla 
wszystkich Polaków
-Zaprezentowana historia 
z powieści „Noce i dnie” 
pewnie jest jeszcze 
trudna do zrozumienia 
dla najmłodszych, jednak 
starsza młodzież na pewno zna już te 
wątki dotyczące dziejów Polski. Minęły 
123 lata zanim nasz kraj odzyskał 
niepodległość. Najpierw znajdował 
się pod zaborami, w międzyczasie 
były zrywy niepodległościowe, 
powstanie listopadowe i styczniowe. 
Później rozpoczęła się I wojna 
światowa. Zaborcy kłócili się między 
sobą, co stworzyło Polsce okazję do 
odzyskania niepodległości w 1918 
roku. Zapamiętajcie tę datę, bo jest to 
najważniejsza data dla każdego Polaka 
-powiedział uczestnikom akademii 
dyrektor „dwójki” Leszek Mołodziejko.

Dyrektor był niezwykle dumny i 
wzruszony
-Wszyscy uczniowie są pięknie ubrani, 
mają nasze barwy narodowe i tarcze 
szkoły, ponieważ utożsamiają się z 
naszą placówką. Bardzo dziękuję 

i gratuluję wam 
pięknego występu. 
Jestem niezmiernie 
dumny i cieszę 
się, że mogę być 
dyrektorem 
tak wspaniałej 
młodzieży 
oraz grona 
nauczycielskiego. 
Jestem wdzięczny 
Beacie Arciszewskiej 
za cudowną oprawę 
muzyczną, dziękuję 
Elżbiecie Budzińskiej 
za przygotowanie 

scenariusza uroczystości, a Monice 
Szyndler za prezentację i rys 
historyczny. Znakomitą dekorację 
zapewniły panie Ewa Kuryło i Halina 
Bonarska. Wielu ludzi przyczyniło 
się do tego, żeby dzisiaj było tutaj tak 
pięknie, miło i uroczyście. Jestem pod 
wielkim wrażeniem i mogę się tylko 
ukłonić -powiedział Mołodziejko.
Nagrania i zdjęcia z uroczystości w 
„dwójce” można obejrzeć na portalu 
dziennikpowiatowy.pl.

Bartosz Lipiński

Dwójka uczciła Święto Dwójka uczciła Święto 
NiepodległościNiepodległości

W SZKOLE PODSTAWOWEJ NR 2 IM. ZYGMUNTA AUGUSTA 
W AUGUSTOWIE ODBYŁA SIĘ PRZEPIĘKNA UROCZYSTOŚĆ 

CELEBRUJĄCA NARODOWE ŚWIĘTO NIEPODLEGŁOŚCI. UCZNIOWIE 
PREZENTOWALI WYSTĘPY ARTYSTYCZNE, DAJĄC KAPITALNY 
POPIS TALENTU WOKALNEGO, TANECZNEGO I AKTORSKIEGO.

Nagrania i zdjęcia 
z uroczystości w 
„dwójce” można 
obejrzeć na portalu 
dziennikpowiatowy.
pl.

Dyrektor szkoły 
powiedział, iż jest dumny 
ze swoich uczniów oraz 
grona nauczycielskiego.
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Środowe wydarzenie wzbogacili 
aktorzy ze szkolnego teatru 
„Antrakt”, którego opiekunem jest 

wicedyrektor Tomasz Choroszewski. 
Młodzi artyści w szkolnej auli 
przedstawili fragmenty powieści 
„Nad Niemnem” Elizy Orzeszkowej. 
Wśród aktorów znaleźli się: Justyna 
Bożewicz, Karolina Wysocka, Julia 
Smoleńska, Kacper Ciężkowski, 
Maciej Jeliński, Rafał Grajewski 
oraz Mikołaj Czerwiński. Zaraz po 
spektaklu młodzież chwyciła za 
książki przyniesione ze sobą albo 
wypożyczone w bibliotece i oddała się 
czytaniu.   
O udziale w środowym 
przedsięwzięciu pochlebnie 
wypowiadał się Maciej Jeliński, uczeń 
klasy III „B”.
- Czytanie książek to świetna sprawa. 
Niestety, wiele młodych osób często 
kojarzy tę czynność z trudnymi w 
odbiorze dziełami, które są nam 
przedstawiane w szkole podstawowej 
lub średniej -zaznacza Maciej. -Myślę, 
że takie akcje są potrzebne w celu 
popularyzowania czytania książek 
spoza kanonu lektur obowiązkowych. 
Każdemu polecam sięgnąć po jakąś 
książkę i spróbować przeczytać 
ją z własnej woli. Jest to niezwykle 
rozwijające i interesujące.
Kolega Maćka, Kacper Ciężkowski 
z klasy III „C”, również pozytywnie 
mówił o czytelniczym przedsięwzięciu. 
-Moim zdaniem akcje pokroju 
„Czytanie na przerwie” są jak 
najbardziej potrzebne, po to aby 
propagować czytanie, które w 

Czytanie na 
przerwie

POKAZALI, ŻE KSIĄŻKI IM NIESTRASZNE. UCZNIOWIE II 
LICEUM OGÓLNOKSZTAŁCĄCEGO IM. POLONII I POLAKÓW NA 

ŚWIECIE WZIĘLI UDZIAŁ W IV MIĘDZYNARODOWEJ EDYCJI VIII 
OGÓLNOPOLSKIEJ AKCJI BICIA REKORDU W LICZBIE OSÓB 

CZYTAJĄCYCH NA PRZERWIE  PT. „PRZERWA NA CZYTANIE”. 
PRZEDSIĘWZIĘCIE ODBYŁO SIĘ W ŚRODĘ, 25 PAŹDZIERNIKA.

dzisiejszych czasach jest coraz mniej 
popularne. Książki rozwijają naszą 
wyobraźnię, często też są oderwaniem 
od naszych osobistych problemów 
-dodaje młody człowiek. 
W wykonanie plakatu promującego 
środowe przedsięwzięcie, 
zaangażowali się uczniowie z klasy III 
„C”. Podczas prowadzonych w liceum 
warsztatów dziennikarskich powstały 
ciekawe prace. Plakat wykonany przez  
Kingę Biedulewicz, Zuzannę Gryguć 
oraz Annę Martynę, trafił do gabloty 
szkolnej i na FB w celu zachęcenia do 
udziału w akcji. 
Mam nadzieję, że czytanie stanie 
się naszym codziennym nawykiem, 
bo jak powiedział Cyceron „Książka 
to najlepszy przyjaciel człowieka, a 
biblioteka to świątynia jego myśli”. 
Mam też nadzieję, że do kolejnej edycji 
tego przedsięwzięcia dołączy cała 
społeczność szkoły. Na pewno o to 
zadbam. 
Dziękuję wszystkim, którzy wzięli 
udział w środowym przedsięwzięciu, 
ponadto dziękuję też dyrektor szkoły 
Barbarze Koronkiewicz za wsparcie 
oraz wicedyrektorowi Tomaszowi 
Choroszewskiemu za ogromną pomoc 
w organizacji tej akcji. 
Akcja realizowana była w 
ramach kampanii społecznej 
„Cała Polska czyta dzieciom”, a jej 
organizacją zajęła się Biblioteka 
Pedagogiczna Wojewódzkiego 
Ośrodka Metodycznego w Gorzowie 
Wielkopolskim.

Jolanta Wojczulis

Sztandar jest symbolem 
najwyższych ideałów, wartości, 
honoru i tradycji. Symbolizuje 

on również zobowiązanie do godnego 
wypełnienia obowiązków wobec 
ojczyzny i Boga. Z tego względu, 
chwila przekazania nowego sztandaru 
hufcowi jest zawsze podniosła i 
przepełniona uroczystą atmosferą.

Obchody na Rynku Zygmunta 
Augusta: znaczące słowa oraz 
patriotyczna atmosfera
Uroczystość rozpoczęła się od złożenia 
kwiatów przy popiersiu marszałka 
Józefa Piłsudskiego. Następnie 
odbyła się msza, po której nastąpił 
przemarsz na Rynek Zygmunta 
Augusta, gdzie celebrowano resztę 
obchodów. W ich trakcie przemawiał 
wiceszef MON, Michał Wiśniewski, 
który podkreślił znaczenie wolności 
dla kraju i społeczeństwa. Mówił 
również o polskich doświadczeniach 
historycznych, które ukształtowały 
naszą ojczyznę. Zaznaczył istotną rolę 

wojska oraz podziękował harcerzom 
za służbę. 

Pożegnanie starego sztandaru 
przez Hufiec ZHP Augustów
Po złożeniu kwiatów pod pomnikiem 
„Tym, którzy oddali swe życie za wolną 
i sprawiedliwą Ojczyznę” nastąpiło 
pożegnanie starego sztandaru przez 
Komendanta Hufca Augustów. W 
nowy sztandar, wręczany przez 
Komendanta Chorągwi Białostockiej 
Związku Harcerstwa Polskiego, 
wbito symboliczne gwoździe oraz 
go poświęcono. Następnie został 
on oficjalnie przekazany pocztowi 
sztandarowemu Hufca ZHP Augustów. 
Wręczono również odznaki 
zasłużonych dla ZHP Chorągwi 
Białostockiej. Po części oficjalnej 
uroczystości odbył się III Bieg 
Niepodległości. 
Wszystkie filmy wideo oraz 
zdjęcia można zobaczyć na stronie 
dziennikpowiatowy.pl.

Zuzanna Hanysz

Nadanie sztandaru 
Hufcowi  ZHP

W SOBOTĘ, 11 LISTOPADA ODBYWAŁY SIĘ COROCZNE 
UROCZYSTOŚCI Z OKAZJI NARODOWEGO ŚWIĘTA NIEPODLEGŁOŚCI. 

WSZYSTKIE LATARNIE PRZY GŁÓWNYCH ULICACH ZOSTAŁY 
OZDOBIONE POLSKIMI FLAGAMI. ŚWIĘTOWANIE ODZYSKANIA 
NIEPODLEGŁOŚCI POŁĄCZONE BYŁO Z NADANIEM NOWEGO 

SZTANDARU AUGUSTOWSKIEMU HUFCOWI ZHP.

ZAPRASZA NA JESIENNY
 KONCERT W WYKONANIU 

ZESPOŁÓW:

O S I E D L O W Y  D O M  K U L T U R Y  
S P Ó Ł D Z I E L N I  M I E S Z K A N I O W E J  

W  A U G U S T O W I E

GIFTZY.COM KTÓRY ODBĘDZIE SIĘ 
DNIA 19.11.2023 R.

(NIEDZIELA)
O GODZINIE: 15.00

W ODK UL. HOŻA  2 A

,,MELODIA''

,,SENIOR''

,,RIABINA''
GOK ŻARNOWO

ODK AUGUSTÓW

MDK AUGUSTÓW
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Centrum Augustowa 
straszy pustkami. W 
okolicach parku przy Rynku 
Zygmunta Augusta jest 
ponad 15 pustych lokali. W 
większości z nich nie działo 
się nic w zeszłym sezonie 
letnim. 
Z mojej perspektywy jest 
to tym bardziej przykre i 
szokujące, iż pamiętam czasy, 
gdy augustowskie centrum 
tętniło życiem. Atol pięknie 
prezentował się z restauracją 
na dachu. Goście z wysoka 
mogli podziwiać piękno 
naszej starówki. Niemal 
codziennie odbywały się 
różne imprezy na scenie w 
parku przy „stumetrówie”. 
Różni artyści znani w Polsce 
lub lokalnie rozbawiali nas 
komediowymi skeczami, 
tańczyli, przedstawiali 
pokazy wirujących ogni, 
gotowali, grali, lub śpiewali. 
Teraz, poza obchodami Dni 
Augustowa w maju, kilkoma 
targami i zgromadzeniami, 
nie dzieje się zbyt wiele w 
centrum miasta. Wpływa to 
na pewno negatywnie na 
zainteresowanie lokalami 
usługowymi. 

Opłaty za wynajem a 
brak wydarzeń -dylematy 
lokalnych biznesów
Najemcy lokali wokół parku 
narzekają na ogromne opłaty 
za czynsz i zestawiają je z 
ilością wydarzeń w centrum 
Augustowa. Uważają, iż 
najważniejsze imprezy 
są organizowane obok 
biznesów radnych koalicji 
rządzącej. Inni właściciele 
lokali nie spieszą się, bo 
nie chcą wynająć swoich 
czterech ścian byle komu. 
Boją się kolejnego kebaba 
ze względu na zapachy, 
jak również na pijanych 
ludzi. Cierpliwie czekają na 
odpowiednich najemców, 
którzy swoją działalnością 
nie będą przeszkadzać 
okolicznym mieszkańcom i 
biznesom. Znaczący wpływ 
na prowadzenie działalności 
ma polityka krajowa i wzrost 
podatków wiążących się 
z posiadaniem własnej 
firmy i zatrudnianiem 

turystyczną. 
-Powiem tak, komuna dawno 
się skończyła i taksówki 
powinny z rynku zniknąć. 
Studenci z Politechniki 
Białostockiej mieli zrobić 
projekty zmian Augustowa. 
Chodziło o to, aby ktoś z 
zewnątrz inaczej spojrzał 
na Augustów. Pan burmistrz 
potraktował ich byle jak. 
Nie spotkał się z nimi, mimo 
że oni to zrobili jako prace 
dyplomowe. Pan burmistrz 
nie chce współpracować i 
nie chce rozmawiać z panem 
profesorem, więc my nie 
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UPADA UPADA 
TURYSTYKA, TURYSTYKA, 

UPADAJĄ UPADAJĄ 
BIZNESYBIZNESY

A prawda jest taka, 
że u nas jest jak 
u Pana Boga za 
piecem i nic złego 
się nie dzieje. 

Komuna dawno się skończyła i taksówki powinny z rynku zginąć. Od trzydziestu paru 
lat te taksówki tutaj na tej mierzei się zakorzeniły i nikt ich nie ruszy -mówi Elżbieta 
Kamińska.

pracowników. Koszty 
działalności są ogromne, 
a jeżeli przedsiębiorca nie 
ma możliwości wysokich 
utargów podczas sezonu 
letniego w mieście, które 
kiedyś słynęło z turystyki, 
to tym bardziej w innych 
porach roku nie da rady 
zarobić wystarczającej ilości 
pieniędzy, aby móc utrzymać 
firmę. Kolejnym ważnym 
czynnikiem oddziaływującym 
na Augustów jest propaganda 
strachu odnośnie przesmyku 
suwalskiego związanego 
bezpośrednio z agresją Rosji 
na Ukrainie. Wielu ludzi boi 
się przyjechać w nasze rejony 
ze względu na obawę przed 
atakiem ze wschodu. 

Elżbieta Kamińska o 
wyzwaniach biznesowych 
i braku wspierających 
inicjatyw
Elżbieta Kamińska, która 
od wielu lat prowadzi swój 
biznes w centrum Augustowa, 
trafnie skomentowała sytuację 
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Burmistrz Mirosław 
Karolczuk rozesłał 
zaproszenia na 

obchody Narodowego 
Święta Niepodległości. W 
dołączonej grafice bardzo 
mocno wyeksponował swoje 
nazwisko, jakby zapraszał 
na prywatny benefis. Z treści 
można było dowiedzieć się, że 
o godzinie 10:15 nastąpi zbiórka 
pocztów sztandarowych przed 
augustowską bazyliką, w której 
o godz. 10:30 rozpocznie się 
uroczysta msza święta.

Zaproszenia musiały trafić do 
kosza
Jak się dowiedzieliśmy, godzina 
mszy nie została skonsultowana 
z proboszczem, który 
zaplanował nabożeństwo pół 
godziny wcześniej. Rozesłane 
przez burmistrza zaproszenia 
trzeba było wyrzucić do 
kosza, a urząd musiał w 
pośpiechu przygotować 
nowe z uaktualnioną godziną 
rozpoczęcia mszy o godz. 10:00.
Organizacja na najwyższym 
poziomie spowodowała 
trudności w przeprowadzeniu 
wcześniej zaplanowanych 
wydarzeń. O godzinie 9:30 
nastąpił tradycyjny apel pod 
popiersiem Marszałka Józefa 
Piłsudskiego na ulicy Młyńskiej. 
Dotychczas ceremonię 
związaną ze złożeniem 

kwiatów poprzedzały liczne 
przemówienia i odczytanie 
uroczystego apelu. Tym razem 
ze względu na nagłe zmiany 
i wynikający z nich napięty 
harmonogram, uroczystość była 
bardzo krótka.

Burmistrz nie ma telefonu do 
proboszcza?
Dlaczego burmistrz ustalił 
błędną godzinę rozpoczęcia 
mszy? Wystarczył jeden 
telefon do księdza i nie 
byłoby żadnego problemu. 
Czy wpływ na taką amatorkę 
mogły mieć wcześniejsze 
poczynania burmistrza i jego 
środowiska politycznego, które 
doprowadziły do odstąpienia od 
remontu ulicy Kościelnej obok 
kościoła?
Kilka lat temu doszło do innego 
dużego zgrzytu. Podczas święta 
państwowego zorganizowana 
przez miasto uroczystość 
rozpoczęła się na Rynku 
Zygmunta Augusta, a dopiero 
po niej zaplanowano mszę 
świętą o konkretnej godzinie. 
Organizatorzy tak bardzo 
„pilnowali czasu”, że delegacje 
przemaszerowały z rynku do 
kościoła, gdy msza już dawno 
trwała, a w świątyni przebywali 
augustowscy wierni.

Awaria poczty elektronicznej 
na obchodach
Tegoroczna tragifarsa z 
ustaleniem godziny mszy każe 
przypomnieć, że w kadencji 
Mirosława Karolczuka zdarzały 
się już inne zaskakujące 
„wpadki” z uroczystościami 
patriotycznymi w tle.
W 2020 roku w całej Polsce 
hucznie celebrowano setną 
rocznicę Bitwy Warszawskiej. 
Ale na ulicach Augustowa nie 
powiewały w tym dniu biało-
czerwone flagi. Uroczystość w 
naszym mieście zorganizowała 
jednak Polska Organizacja 

Wojskowa. Dotarły na nią 
liczne delegacje samorządowe. 
Niesmak powodował jednak 
fakt, że nie przyszedł nikt z 
przedstawicieli władz miasta.
Po rozmowie z organizatorem 
ustaliliśmy wtedy, że 
skierował on zaproszenia do 
burmistrza. Potwierdziliśmy 
ten fakt, ponieważ organizator 
wysłał zbiorczego e-maila z 
zaproszeniem. Oprócz naszej 
redakcji wśród adresatów 
było też kilka adresów 
e-mailowych urzędu miasta. 
Filip Chodkiewicz przekonywał 
jednak, że doszło do awarii 
poczty elektronicznej, dlatego 
zaproszenie nie dotarło 
i miasto nie wiedziało o 
zaplanowanej celebrze. 
Jaka jest wiarygodność tych 
wyjaśnień? Wydaje się, że 
niewielka.

Papier wszystko przyjmie. 
Nierzetelność miasta
Powróćmy na chwilę do 
niedawnych zaproszeń 
burmistrza, w których znalazły 
się nierzetelne informacje. 
Ta sytuacja jako żywo 
przypomina historię, kiedy 
Mirosław Karolczuk kreował 
się na ojca sukcesu transakcji 
związanej z odkupieniem 
Domu Turka przez Instytut 
Pileckiego. Wówczas burmistrz 
rozesłał do mieszkańców ulotki 
sugerujące swoje rzekome 
zasługi. Po ich przeczytaniu 
można było odnieść wrażenie, 
że do sprzedaży doprowadził 
sam burmistrz. Były właściciel 
Domu Turka, który sprzedał 
nieruchomość rządowej 
instytucji, stwierdził w 
rozmowie z naszą gazetą, że 
rolę burmistrza w dokonanej 
transakcji ocenia jak najgorzej. 
Burmistrz chciał wręcz 
transakcję zatrzymać. 

Krzysztof Przekop

Telefon do proboszcza

wiemy co te prace zawierają. 
Jak ludzie zaczęli narzekać, że 
nic się nie dzieje w centrum, 
to ktoś tam z urzędu miasta 
wpadł na pomysł, żeby 
zasadzić drzewka i postawić 
ławki przy „stumetrówie”. 
Wydali na to 650 tysięcy 
złotych i uważają, że to sprawa 
jest załatwiona. Dwa tygodnie 
temu napisałam pismo do 
burmistrza z prośbą, żeby 
to uwzględnili, że wszyscy 
płacimy te same podatki wokół 
parku, a tylko ta strona od 
„stumetrówy” się upiększa. 
Tam się zamyka przejazd, tam 

się sadzi kwiatki, tam się sadzi 
drzewa, stawia nowe ławki 
itd., a pozostałe trzy strony 
jak od macochy. Nic się nie 
dzieje. Wracając do taksówek. 
Czy ktoś w obecnych czasach, 
jak potrzebuje taksówkę, 
to leci na postój taksówek? 
Oczywiście, że nie! Teraz 
każdy ma telefon komórkowy 
przy sobie, albo korzysta z 
aplikacji. Ludzie stali się na 
tyle wygodni, że najchętniej by 
taksówkę na piętro zamówili. 
Od trzydziestu paru lat te 
taksówki tutaj na tej mierzei 
się zakorzeniły i nikt ich nie 
ruszy. Taki taksówkarz płaci 9 
złotych miesięcznie, czyli 108 
złotych rocznie za zajęcie tego 
kawałka placu pod samochód. 
Ja jako przedsiębiorca, jeśli 
chcę zaparkować samochód 
pod swoim biurem, muszę 
zapłacić około tysiąc złotych 
rocznie, gdzie w zeszłym 
roku ta opłata wynosiła 230 
złotych. Jakby zabrać te 
taksówki stąd i postawić na 
przykład takie jednolite budki 
ładne dla tych co handlują 
tymi „starociami”, lub dla 
tych co sprzedają jakieś 
ozdoby świąteczne, czy swoje 
wyroby wędliniarskie, to by ta 
strona się pobudziła do życia 
trochę. Dostaliśmy 5 milionów 
na turystykę, to poszło to 
wszystko na Kaczy Dołek. Jest 
opłata klimatyczna, do której 

Komuna dawno się skończyła i taksówki powinny z rynku zginąć. Od trzydziestu paru 
lat te taksówki tutaj na tej mierzei się zakorzeniły i nikt ich nie ruszy -mówi Elżbieta 
Kamińska.

państwo dopłaca drugie tyle, 
czyli jeżeli powiedzmy zebrali 
350 tysięcy to drugie tyle 
państwo dokłada, czyli 700 
tysięcy złotych. Gdzie są te 
pieniądze? Czeski film -nikt nic 
nie wie. Po prostu ta władza 
nie czuje turystyki. Oni nie 
rozumieją, że jeżeli zainwestują 
pieniądze i zrobią coś mądrego 
i dobrego, to wszyscy na tym 
zyskają. Gdyby nie to, że Wilno 
się tak ładnie reklamuje, to 
my byśmy tej turystyki nie 
mieli tutaj. My dzięki Litwie 
żyjemy. W internecie reklama 
leci -„Najniebezpieczniejsze 
miejsce na świecie”, czyli 
trójstyk graniczny na 
Suwalszczyźnie. No to ja 
robiłam wycieczki na te 
niby najniebezpieczniejsze 
miejsce na świecie. I co tam 

jest? Trzy budki, wszyscy 
się pochowali -Ruscy, Litwini 
i Polacy. Polacy na wiosnę 
założyli drut kolczasty wokół 
słupa i na tym koniec i nic się 
tam nie dzieje. Ktoś nam zrobił 
antyreklamę na internecie, że 
to jest niebezpieczne miejsce 
i przez to turystyka naszego 
regionu otrzymała potężny 
cios. A prawda jest taka, że 
u nas jest jak u Pana Boga 
za piecem i nic złego się nie 
dzieje. Ludzie mogą normalnie 
wypoczywać nad jeziorami. Z 
drugiej strony, na plażę miejską 
boję się wysyłać turystów. 
Budek się otworzyło pełno z 
alkoholem i zrobiła się jedna 
wielka melina. Ani ta plaża 
nie jest zagospodarowana, 
tak jak trzeba, ani tych toalet, 
ani tego piasku nie ma. Budki 

z piwem powystawiali i kasę 
pobrali po prostu. Ja czekam 
wiosny i nowych wyborów. 
Przyjdą nowe władze i coś z 
tym wszystkim zrobią. Atol jest 
nieremontowany. Stoi tylko i 
się psuje to wszystko, leje się 
i zacieka. Kiedyś to było 400 
tys. do remontu, ale teraz to 
nie wiem, czy w milionie by 
się zmieścili, bo tak koszty 
idą do góry. Oni tego nie 
robili, więc niech to upadnie, 
bo to Cieślik robił. No ludzie 
kochani, zlitujcie się z takim 
podejściem do Augustowa. 
Brak odpowiednich osób na 
odpowiednim stanowisku. 
Turystykę trzeba kochać i 
trzeba chcieć ją rozwijać. 

Daniel Sieńko

Użytkownicy lokali wokół 
parku narzekają na 
ogromne opłaty za czynsz 
i zestawiają je z ilością 
wydarzeń w centrum 
Augustowa. Uważają, iż 
najważniejsze imprezy 
są organizowane obok 
biznesów radnych koalicji 
rządzącej.
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Trasa biegu poprowadziła wokół 
parku przy Rynku Zygmunta 
Augusta, a także fragmentem 

ulicy 3-go Maja. Deszczowa aura i 
chłodny wiatr nie zdołały przesłonić 
entuzjazmu i ducha patriotyzmu, który 
unosił się w powietrzu. Po zakończeniu 
biegu wszyscy mieli 
okazję zregenerować 
siły i ogrzać się przy 
pysznej grochówce, 
przygotowanej 
specjalnie na tę okazję 
przez niezwykle miłe 
panie. Atmosfera była 
pełna życzliwości i 
wspólnoty, co tylko 
podkreśliło charakter 
wydarzenia. 

Grochówka i 
medal na mecie: 
wspólnota podczas trzeciego Biegu 
Niepodległości w Augustowie
Każdy uczestnik biegu otrzymał 
pamiątkowy medal, będący dowodem 
udziału w tym wyjątkowym 
biegu. Organizatorzy postanowili 
nadać wydarzeniu charakter 
niekonkurencyjny, co oznaczało, że 
nikt nie stanął na podium. Celem było 
uczczenie Dnia Niepodległości w 
zdrowy, radosny sposób, sprzyjający 
integracji społecznej. Pierwsza osoba 
dotarła do mety po niecałych 10 
minutach, co dowodziło nie tylko 
szybkości, ale także determinacji 

uczestników. Ostatni biegacze 
dobiegli do mety około 20 minut 
później, jednak ich wysiłek był równie 
godny podziwu. Nie tylko tradycyjne 
stroje do biegania zdominowały 
biegaczy. Wśród uczestników można 
było dostrzec także żołnierzy w 

mundurach, oddających 
hołd bohaterom walk 
o niepodległość. Nie 
brakowało także 
kreatywności -jeden z 
mężczyzn biegł w stroju 
Super Mario z kultowej 
serii filmów, seriali i 
gier, co dodatkowo 
uatrakcyjniło widowisko 
i wzbudziło uśmiech na 
twarzach widzów. Trzeci 
Bieg Niepodległości w 
Augustowie nie tylko 
dostarczył emocji 

związanych z samym biegiem, 
ale również stał się wyjątkowym 
wyrazem patriotyzmu i jedności 
społecznej. Mimo niekorzystnych 
warunków atmosferycznych, 
uczestnicy i widzowie wspólnie 
uczcili Dzień Niepodległości, tworząc 
niezapomnianą atmosferę braterstwa i 
wspólnoty. To kolejny dowód, że sport 
może być doskonałym narzędziem 
integrującym społeczność oraz 
umacniającym więzi patriotyczne.

Daniel Sieńko

III bieg z okazji Dnia 
Niepodległości: 
sportowy duch 

patriotyzmu
TRZECI BIEG NIEPODLEGŁOŚCI W AUGUSTOWIE, ZORGANIZOWANY 

Z OKAZJI DNIA NIEPODLEGŁOŚCI, STAŁ SIĘ NIEZAPOMNIANYM 
WYDARZENIEM DLA MIŁOŚNIKÓW BIEGANIA I WSZYSTKICH, KTÓRZY 

PRAGNĘLI UCZCIĆ WAŻNĄ DATĘ W SPOSÓB AKTYWNY. POMIMO 
KAPRYŚNEJ POGODY -DESZCZU I CHŁODNEJ TEMPERATURY 

-LICZNI ENTUZJAŚCI SPORTU ORAZ CIEKAWSCY WIDZOWIE ZJAWILI 
SIĘ W SOBOTĘ, 11 LISTOPADA, ABY WZIĄĆ UDZIAŁ W BIEGU.

Każdy uczestnik biegu 
otrzymał pamiątkowy 
medal, będący 
dowodem udziału 
w tym wyjątkowym 
biegu. Organizatorzy 
postanowili nadać 
wydarzeniu charakter 
niekonkurencyjny, co 
oznaczało, że nikt nie 
stanął na podium. 

Każdy będzie na pewno 
mógł przekazywać innym 
swoje pasje i angażować do 
działania, do integracji, do tego, 
żebyśmy mogli się spotykać, 
żebyśmy mogli rozprężać się, 
żebyśmy mogli powspominać i 
ponarzekać.

Trzeci Bieg 
Niepodległości w 
Augustowie stał 
się wyjątkowym 
wyrazem 
patriotyzmu. 

Dzień otwarcia rozpoczął się 
od godzinnej sesji z zajęć 
fizjoterapeutycznych na 

nowiutkiej sali przeznaczonej do 
ćwiczeń. Następnie seniorzy mogli 
skorzystać z zajęć dietetycznych i 
warsztatów kulinarnych. Po nauce 
gotowania przyszedł czas na 
rozrywkę w postaci gry w bingo, 
a po tym odbyły się warsztaty z 
wykonywania ozdób. Po godzinie 16 
rozpoczęła się główna uroczystość 
otwarcia Domu Seniora, podczas 
której wystąpili lokalni politycy ze 
swoimi przemówieniami, a także 
między innymi Helena Jolanta Sołtys 
-przewodnicząca Rady Seniorów w 
Augustowie. Po oficjalnym otwarciu 
przyszedł czas na część imprezową, 
czyli na występy chórów „Senior” i 
„Melodia”, a gwiazdą wieczoru był 
Tomasz Stockinger, znany z roli Dr. 
Lubicza w polskim serialu „Klan”.

Cytujemy fragment wypowiedzi 
Jolanty Sołtys.
-Z początku były różne obiekcje 
dotyczące tego właśnie budynku, 
bo tak na pozór on wygląda bardzo 
skromnie. Dzisiaj jak zobaczyłam, 
jaki jest piękny ten dom, to po prostu 
oniemiałam. Błyszczący, czysty, dużo 
przestrzeni i cieszymy się z tego, że 
będziemy mogli organizować tutaj 
różne zajęcia. Również cieszymy 
się z tego bardzo, że wszystkie 
grupy senioralne będą miały swoją 
szafeczkę, w której będą mogły 
przechowywać swoje dokumenty, żeby 
to było wszystko pod ręką. Zapraszam 

wszystkich, żeby włączyli się do 
jakiegokolwiek stowarzyszenia, czyli 
żeby mogli włączyć się w działalność 
różnych grup senioralnych, ponieważ 
jak ktoś przybędzie i znajdzie 
swoje miejsce, to na pewno będzie 
zadowolony i do tego wesprze resztę 
seniorów. Każdy będzie na pewno 
mógł przekazywać innym swoje pasje i 
angażować do działania, do integracji, 
do tego, żebyśmy mogli się spotykać, 
żebyśmy mogli rozprężać się, żebyśmy 
mogli powspominać i ponarzekać.

Daniel Sieńko

Uroczyste otwarcie 
Domu Seniora w 

Augustowie -dzień 
pełen zajęć i emocji

10 LISTOPADA W AUGUSTOWIE ODBYŁO SIĘ DŁUGO OCZEKIWANE 
OTWARCIE DOMU SENIORA. PRZEZ CAŁY DZIEŃ, OD RANA DO 

WIECZORA, MOŻNA BYŁO UCZESTNICZYĆ W WIELU CIEKAWYCH 
WARSZTATACH, LUB ZOBACZYĆ WYSTĘPY ARTYSTÓW
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Niesamowity koncert 
Zespołu Tańca 

Ludowego „Bystry” 
w Augustowie

ZESPÓŁ TAŃCA LUDOWEGO „BYSTRY” W AUGUSTOWIE DAŁ NIESAMOWITY 
KONCERT W AUGUSTOWSKIEJ HALI SPORTOWEJ SZKOŁY PODSTAWOWEJ 

NR 4. WYSTĘPY TANCERZY I SOLISTÓW BYSTREGO OBEJRZAŁO MNÓSTWO 
WIDZÓW. OWACJOM NIE BYŁO KOŃCA. 

Koncert „Bystrego” miał miejsce w sobotę, 11 listopada z okazji Dnia 
Niepodległości. Zespół zaprezentował widzom poloneza, tańce regionu 
suwalsko -augustowskiego oraz tańce podlaskie. Na scenie wystąpili 

najmłodsi tancerze, ale także grupa reprezentacyjna tego zespołu. 
-Bardzo się cieszymy, że mogliśmy wystąpić przed tak ogromną augustowską 
publicznością. Przez wiele lat marzyło nam się, by augustowianie mogli oglądać 
nasz zespół w tak dużej sali. Udało się i jesteśmy niezmiernie z tego zadowoleni 
-mówi Halina Poźniakowska, instruktorka i prowadząca augustowski Zespół 
Tańca Ludowego „Bystry”. 

Tradycja: „Bystry” przywraca ludowość i ciągle zachwyca
Koncert był naprawdę niesamowity. Każdy występ był nagradzany gromkimi 
brawami. Publiczność podziwiała umiejętności tancerzy, ale także ich 
barwne stroje. Było to niezwykłe widowisko. Warto wspomnieć, że Zespół 
Tańca Ludowego „Bystry” działa przy Augustowskich Placówkach Kultury i 
Towarzystwie Młodego Krechowiaka. Istnieje już 21 lat. Obecnie liczy 91 tancerzy, 
od siódmego roku życia, po osoby dorosłe. Przez całą swoją działalność nauczył 
ludowych tańców setki osób. Ma ogromne sukcesy w kraju i za granicą. Otrzymał 
wiele prestiżowych nagród i wyróżnień ogólnopolskich oraz międzynarodowych. 
Przywraca ludowość naszego regionu, ale także kraju. „Bystry” dba też o 
pokazanie oryginalnych ludowych strojów oraz przypomina lokalną gwarę, 
wykonując pieśni i przyśpiewki. Cały czas się rozwija i nie spoczywa na laurach. 
Posiada też kapelę, którą dowodzi Emil Kulbacki. I chociaż wydawałoby się, że 
ludowość nie jest modna, to działalność zespołu jest tego zaprzeczeniem. 
-Młodzież garnie się do zespołu. Niektórzy są z nami od lat. Jeśli chodzi o 
repertuar to cały czas nad nim pracujemy i modyfikujemy -dodaje instruktorka 
„Bystrego”. 
Podczas sobotniego koncertu wystąpił także Chór Melodia, działający przy 
Augustowskich Placówkach Kultury. Fotorelację i video z koncertu można 
obejrzeć na naszej stronie dziennikpowiatowy.pl. 

Beata Perzanowska 
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Na wydarzenie odbywające 
się w Święto Niepodległości 
przybyły delegacje 

samorządowców, dyrektorzy, pedagodzy 
i uczniowie z augustowskich szkół, 
a także reprezentanci organizacji 
patriotycznych. Podniosły charakter 
obchodów tradycyjnie zapewnili 
organizatorzy, żołnierze stowarzyszenia 
Polska Organizacja Wojskowa. P.O.W. od 
lat organizuje u nas różne ceremonie 
rocznicowe, głównie dzięki niej każdego 
roku upamiętniamy m.in. powstańców 
styczniowych, czy 
rocznicę zwycięskiej 
Bitwy Warszawskiej. 
Zasługi tego 
stowarzyszenia są 
nieocenione dla 
kształtowania postaw 
oraz wzorców 
patriotycznych dla 
młodych ludzi w naszej 
społeczności lokalnej. 
Płk Piotr Augustynowicz 
jak co roku wygłosił 
krótkie przemówienie 
okolicznościowe.

Nieprzerwana sztafeta 
pokoleń
-Niepodległość była marzeniem pięciu 
pokoleń Polaków urodzonych w niewoli. 
Walczyli o nią u boku Napoleona 
Bonaparte w powstaniach narodowych. 
Później tę sztafetę pokoleń walczącą o 
suwerenność przejęli Józef Piłsudski, 
jego strzelcy, legioniści, żołnierze 
Polskiej Organizacji Wojskowej, których 
jesteśmy teraz spadkobiercami. 

Kolejny raz ofiarami oszustwa padły osoby z powiatu augustowskiego. 
Uwierzyły fałszywemu doradcy inwestycyjnemu, który namówił ich na 
inwestowanie w kryptowaluty. Małżeństwo straciło ponad 100.000 zł.

Z kobietą skontaktował się 
fałszywy doradca inwestycyjny, 
który zaproponował pomoc w 
osiągnięciu szybkiego zysku 
bez ryzyka. Zaproponował, by 
kobieta zaciągnęła pożyczkę w 
banku, by móc zainwestować w 
kryptowaluty. To miał być pomysł 
na niespodziankę mężowi, ten 
jednak zaczął nabierać podejrzeń, 
gdy otrzymał telefon z banku o 
podejrzanych przelewach. Żona 
przekonała go, że przelewy są 

bezpieczne. Wspólnie zaciągnęli 
kredyt na 52.000 zł. Wszystkie 
oszczędności małżeństwo 
przekazało na inwestycję w 
fałszywe waluty. Kwota oscylowała 
na około 100.000 zł. Gdy 
małżeństwo chciało wypłacić zysk, 
fałszywy konsultant poinformował 
ich, że wypłacenie środków 
jest niemożliwe ze względu na 
problemy techniczne.

Zuzanna Hanysz

Żołnierze Wojska Polskiego wkroczyli do 
Augustowa w lipcu 1919 roku, później 
na stałe stacjonował tu 1 Pułk Ułanów 
Krechowieckich. Dzisiaj tę sztafetę 
pokoleń przejmujemy my -podkreślił 
komendant P.O.W. płk Augustynowicz.

Ta praca się jeszcze nie kończy
-W tym dniu warto pamiętać o słowach 
marszałka Józefa Piłsudskiego, że 
niepodległość nie jest dana raz na 
zawsze i jest dobrem kosztownym. 
Dlatego codziennie swoją pracą i 

służbą zabiegajmy o to, 
by Rzeczpospolita była 
silna, bo w tym miejscu 
na mapie Europy i świata 
nie ma miejsca na słabe 
państwo i słaby naród. 
Świętujmy radośnie ten 
dzień pamiętając o tym, 
że o naszą niepodległość 
trzeba nieustannie dbać. 
Jak mawiał marszałek 
Piłsudski, ta praca się nie 
kończy -mówił podczas 
porannego apelu przy 
ulicy Młyńskiej pułkownik 
Piotr Augustynowicz.
Warto podkreślić, iż P.O.W. 

organizowała wydarzenie związane 
z niedawnym świętem nie tylko w 
Augustowie, ale także w Bargłowie 
Kościelnym.
Filmy i zdjęcia z uroczystości można 
obejrzeć na portalu internetowym: 
dziennikpowiatowy.pl.

Bartosz Lipiński

ŚWIĘTOWANIE Z MARSZAŁKIEMŚWIĘTOWANIE Z MARSZAŁKIEM

11 LISTOPADA W GODZINACH PORANNYCH POD POPIERSIEM 11 LISTOPADA W GODZINACH PORANNYCH POD POPIERSIEM 
MARSZAŁKA JÓZEFA PIŁSUDSKIEGO PRZY ULICY MŁYŃSKIEJ MARSZAŁKA JÓZEFA PIŁSUDSKIEGO PRZY ULICY MŁYŃSKIEJ 
KWIATY ZŁOŻYŁY LICZNE DELEGACJE. ORGANIZATOREM KWIATY ZŁOŻYŁY LICZNE DELEGACJE. ORGANIZATOREM 
SPOTKANIA BYŁO STOWARZYSZENIE POLSKA ORGANIZACJA SPOTKANIA BYŁO STOWARZYSZENIE POLSKA ORGANIZACJA 
WOJSKOWA, Z KOMENDANTEM PUŁKOWNIKIEM PIOTREM WOJSKOWA, Z KOMENDANTEM PUŁKOWNIKIEM PIOTREM 
AUGUSTYNOWICZEM NA CZELE. UROCZYSTOŚĆ ZOSTAŁA AUGUSTYNOWICZEM NA CZELE. UROCZYSTOŚĆ ZOSTAŁA 
ZWIEŃCZONA ODŚPIEWANIEM „MARSZU I BRYGADY” PRZEZ ZWIEŃCZONA ODŚPIEWANIEM „MARSZU I BRYGADY” PRZEZ 
ŻOŁNIERZY ZE STOWARZYSZENIA P.O.W.ŻOŁNIERZY ZE STOWARZYSZENIA P.O.W.

Niepodległość 
nie jest dana 
raz na zawsze 
i jest dobrem 
kosztownym. 

NIEPODLEGŁOŚĆ BYŁA 
MARZENIEM PIĘCIU POKOLEŃ 
POLAKÓW URODZONYCH 
W NIEWOLI. WALCZYLI O 
NIĄ U BOKU NAPOLEONA 
BONAPARTE W POWSTANIACH 
NARODOWYCH. PÓŹNIEJ 
TĘ SZTAFETĘ POKOLEŃ 
WALCZĄCĄ O SUWERENNOŚĆ 
PRZEJĘLI JÓZEF PIŁSUDSKI, 
JEGO STRZELCY, LEGIONIŚCI, 
ŻOŁNIERZE POLSKIEJ 
ORGANIZACJI WOJSKOWEJ.

Chcieli Chcieli 
zainwestować, zainwestować, 
stracili ponad stracili ponad 
100.000 zł    100.000 zł    fot. KPP Augustówfot. KPP Augustów
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Nie bądźmy obojętni, 
gdy widzimy 
osobę zagrożoną 
wychłodzeniem. 
Zadzwońmy na numer 

alarmowy 112 i poinformujmy 
odpowiednie służby. Jesienią i zimą, 
gdy na zewnątrz panują niskie 
temperatury, policjanci w codziennej 
służbie sprawdzą miejsca, gdzie mogą 
przebywać osoby bezdomne, osoby 
starsze i osoby nietrzeźwe, które są 
szczególnie narażone na utratę życia 
lub zdrowia na skutek wychłodzenia 
organizmu. Jednak, aby dotrzeć do 
wszystkich osób potrzebujących 
pomocy, potrzebna jest reakcja nie 

tylko służb, ale każdego człowieka. 
Jeżeli widzimy osobę narażoną na 
wychłodzenie, nie przechodźmy obok 
niej obojętnie. Wystarczy zadzwonić 
pod numer alarmowy 112. Każde 
takie zgłoszenie jest natychmiast 
sprawdzane.
O miejscach, gdzie przebywają osoby 
bezdomne możemy powiadomić 
policję dodatkowo poprzez 
skorzystanie z policyjnego narzędzia 
jakim jest Krajowa Mapa Zagrożeń 
Bezpieczeństwa, wybierając zakładkę 

“osoba bezdomna wymagająca 
pomocy” i zaznaczając to miejsce na 
mapie. Zagrożenie można nanieść z 
dowolnego urządzenia posiadającego 
dostęp do internetu. Zostanie ono 
sprawdzone przez funkcjonariuszy, a 
w przypadku potwierdzenia, objęte 
nadzorem w ramach codziennych 
służb policjantów.
Nie przechodźmy obojętnie wobec 
osób narażonych na wychłodzenie.

KPP Augustów

NIE BĄDŹMY 
OBOJĘTNI!

Natychmiastowa reakcja 
społeczności i służb medycznych

NISKIE TEMPERATURY SĄ 
SZCZEGÓLNIE NIEBEZPIECZNE 
DLA TYCH, KTÓRZY Z RACJI 

WIEKU, SAMOTNOŚCI, SYTUACJI 
ŻYCIOWEJ LUB MATERIALNEJ 
MOGĄ POTRZEBOWAĆ NASZEJ 

POMOCY. 

W zeszły czwartek, przed 
godziną dziesiątą rano miało 
miejsce niefortunne zdarzenie. 
Kobieta jadąca na rowerze 
przy skrzyżowaniu ulicy Hożej i 
Mickiewicza straciła równowagę i 
upadła zahaczając o żółty słupek. 
Ze względu na zranioną nogę nie 
mogła się podnieść.
Na ratunek przybyły pielęgniarki 
z Przychodni Rodzinnej na Hożej. 
Zawiadomiono pogotowie i w 
przeciągu pięciu minut ambulans 
z ratownikami medycznymi był na 
miejscu zdarzenia, aby zająć się ranną.
Jedna z kobiet, która była świadkiem 
nieszczęśliwego zdarzenia, 
opowiedziała co się wydarzyło.
-Usłyszałam, że coś stuknęło i kiedy 
odwróciłam się, zobaczyłam, że przy 
rowerze leży kobieta. Póki zdążyłam 
dojść do niej to już pan z poczty był 

przy niej, zadzwonił po karetkę i 
wtedy też przybyły pielęgniarki z 
przychodni. Chyba jakieś złamanie 
z przemieszczeniem, bo widziałam, 
że noga taka dziwnie wygięta. 
Karetka przyjechała pięć minut od 
zawiadomienia.
Na miejscu było wielu przejętych 
przechodni, wszyscy skorzy do 
pomocy. W tym nieszczęsnym 
zdarzeniu warto podkreślić fakt 
natychmiastowej pomocy ze strony 
przechodniów, pielęgniarek z 
pobliskiej przychodni i bardzo 
szybki czas reakcji ratowników 
medycznych. Niestety nie unikniemy 
takich niefortunnych wypadków, 
jednak dobrze jest wiedzieć, że wokół 
są ludzie zarówno ci „zwykli” jak i 
profesjonaliści, którzy błyskawicznie 
ruszą na ratunek.

Daniel Sieńko

KOBIETA 
STRACIŁA 
17 TYSIĘCY 
ZŁOTYCH
Kolejne oszustwo w powiecie 
augustowskim. Ofiarą padła 
41-letnia kobieta, która za 
namową podającego się za 
pracownika banku mężczyzny 
zaciągnęła pożyczkę i jej część 
wpłaciła blikiem do bankomatu. 
Straciła 17 tysięcy złotych.
Mężczyzna poinformował kobietę, 
że ktoś usiłował na jej dane 
zaciągnąć kredyt. Aby chronić 
oszczędności, polecił jej, by udała 
się do swojego banku i wzięła 
pożyczkę na kwotę 50 tysięcy 
złotych. Oszust twierdził, że na 
jej koncie jest już zaciągnięty 
kredyt. Jeżeli pracownik banku nie 
poinformuje o tym kobiety, będzie 
to oznaczało, że jest w zmowie z 
oszustami i nie można mu ufać. 
Kobieta po otrzymaniu pożyczki 
wypłaciła z konta 40 tysięcy 
złotych. Zgodnie z instrukcjami 
oszusta poszła do wpłatomatu. 
Oszust podawał kobiecie kody blik.  
W trakcie transakcji zorientowała 
się, że mogła paść ofiarą oszustów. 
Po wpłaceniu 17 tysięcy złotych 
kobieta przestała dokonywać wpłat.

Beata Perzanowska
Fot. KPP Augustów

Na ratunek 
przybyły 
pielęgniarki 
z Przychodni 
Rodzinnej na 
Hożej.
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PONIEDZIAŁEK - CZWARTEK GODZ. 13:55 SOBOTA 13:30, NIEDZIELA 21:45
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Zaduszki patriotyczne 2023

„Nie umiera ten, kto trwa w pamięci żywych” (ks. Jan Twardowski)

Rokrocznie, już od jedenastu lat, grupa teatralna „Antrakt” z II Liceum 
Ogólnokształcącego w Augustowie zaprasza w tym niezwykłym czasie na spektakl 
poświęcony pamięci wszystkich tych, dla których hasła „Bóg Honor Ojczyzna” były 

szczególnie bliskie, którym poświęcili swoje życie, byśmy my mogli żyć w wolnej Polsce. 
To swoisty hołd złożony polskim bohaterom, wielokrotnie anonimowym, których prochy 
często do dzisiaj pozostały nieodkryte i nie doczekały się godnego pochówku. „Zaduszki 
patriotyczne” to artystyczne dopełnienie innej, niezwykle szlachetnej, akcji, a mianowicie 

kwesty na rzecz ratowania zabytkowych 
nagrobków na augustowskiej nekropolii. 
Wraz z młodymi artystami mogliśmy 
odbyć wędrówkę po wyboistych drogach 
polskiej historii. Przypomnieli oni, jak 
trudne, wymagające poświęceń i krwawe 
były szlaki prowadzące do wolności. 
Wolności, którą nieustannie należy 
pielęgnować, gdyż nigdy nie jest dana raz 
na zawsze.
W tę niezwykłą, poetycko-muzyczno-
patriotyczną, podróż zabrali młodzież II 
LO w Augustowie, a następnie społeczność 
naszego miasta, przede wszystkim 
najmłodsi adepci sztuki teatralnej, czyli 
uczniowie klas pierwszych, wspomagani 
przez kilkoro starszych koleżanek i 
kolegów. Niepowtarzalny klimat stworzyli 
oraz swoim nieprzeciętnym talentem i 
wrażliwością podzieli się z publicznością: 
Amelia Haraburda (I a), Laura Jasińska 
(I a), Zofia Kleczkowska (I a), Nina 
Dobrowolska (I a), Anna Ejsmund (I c), 
Anna Jarmusik (I c), Klaudia Klepacka 
(I c), Kornelia Ziarko (I c), Patrycja 
Walendukanis (I c), Zofia Kierklo (I c), 

Zuzanna Wróbel (I c), Nikola Rybałt (II a), 
Sandra Śruba (II a), Klaudia Markiewicz 
(II a), Weronika Baranowska (II a), Wiktor 
Świderski (II c), Mikołaj Czerwiński (II d), 
Igor Leszczyński (II d). Niezwykłą oprawę 
muzyczną stworzyły: Aleksandra Klejps 
(I b) i Wiktoria Kulmacz (I b). Za obsługę 
techniczną odpowiadali: Rafał Grajewski 
(III b) i Kevin Szmygiel (III b). Nad całością 
spektaklu czuwali nauczyciele II LO w 
Augustowie: Maria Kisielewska, Danuta 
Kaszlej (konsultacja merytoryczna), 
Elżbieta Sturgulewska (scenografia) 
oraz opiekun grupy teatralnej „Antrakt” 
–Tomasz Choroszewski.
Szczególne podziękowania należą się 
Barbarze Koronkiewicz, dyrektorowi 
II LO w Augustowie, za życzliwość 
oraz wsparcie organizacyjne, Annie 
Jastrzębskiej, dyrektorowi Augustowskich 
Placówek Kultury, za udostępnienie 
sali widowiskowej oraz Wojciechowi 
Piotrowiczowi za obsługę techniczną.

II LO w Augustowie 
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Poniżej publikujemy list przesłany 
przez Czytelnika: 
„Planując podróż w drugiej 

połowie grudnia przeglądałem 
połączenia kolejowe za pomocą 
przeglądarki PKP. Moją uwagę zwrócił 
fakt, że od 10.12.2023  nie pojawia 
się popołudniowy pociąg IC Hańcza, 
który bezpośrednio docierał do 
Warszawy, i dalej do Krakowa. Co 
prawda od 10.12.2023 r. nie pojawiają 
się także połączenia z przesiadką 
w Białymstoku, lecz może być to 
spowodowane tym, że szynobus relacji 
Suwałki-Białystok jest obsługiwany 
przez innego przewoźnika, który 
jeszcze nie przedstawił nowego 
rozkładu jazdy. Natomiast niepokój 
budzi fakt, że poranny pociąg IC 
Podlasiak (ten sam przewoźnik co IC 
Hańcza) dalej znajduje się w nowym 

w rozkładzie jazdy, odjeżdża tylko 
nieco później w porównaniu do 
starego rozkładu jazdy. Wychodziłoby, 
że przewoźnik odpowiadający za 
połączenia IC w nowym rozkładzie 
pozostawił tylko jeden pociąg.  Jeśli 
nie jest to błąd systemu, to niestety 
mamy sytuację jak w grudniu 2018 
r. i znów nam przyjdzie walczyć 
z wykluczeniem komunikacyjnym 
naszego Regionu - Suwałki i Augustów 
pozostaną z jednym bezpośrednim 
połączeniem na dobę z Warszawą, 
która jest głównym węzłem 
przesiadkowym kraju”. 
Odpowiedź od PKP Intercity: pociąg 
IC Hańcza pozostaje w rozkładzie
Wysłaliśmy zapytanie w tej sprawie i 
praktycznie natychmiast otrzymaliśmy 
odpowiedź. Mamy dobrą, wiadomość 
pociąg relacji Suwałki -Kraków nadal 

będzie jeździł. 
-Pociąg IC Hańcza relacji Suwałki 
-Kraków Gł., pozostaje w nowym 
rocznym rozkładzie. W tej chwili 
IC Hańcza widoczny jest na stronie 
portalu pasażera. Natomiast w 
systemie eIC oraz rozkładzie PKP 
będzie widoczny wkrótce, bliżej 
terminu wdrożenia rozkładu jazdy na 
sezon 2023/2024 -informuje Zespół 
Prasowy PKP Intercity S.A.
Bardzo cieszymy się z tej informacji, 
gdyż pociąg tej relacji jest jedynym 
połączeniem, dzięki któremu możemy 
dojechać aż do Krakowa, ale też 
chętnie z niego korzystają pasażerowie 
jadący do Warszawy, bądź innych 
miejscowości na tej trasie. 

Beata Perzanowska

USPOKAJAMY: POCIĄG IC HAŃCZA DO 
KRAKOWA NIE ZNIKNIE Z ROZKŁADU

Sparta Augustów zamyka rundę 
jesienną 

DO NASZEJ REDAKCJI TRAFIŁ LIST CZYTELNIKA ZANIEPOKOJONEGO O LOS POCIĄGU IC HAŃCZA 
RELACJI SUWAŁKI -KRAKÓW. WSPOMNIANY POCIĄG NIE POJAWIŁ SIĘ W INTERNETOWYM ROZKŁADZIE 

JAZDY. USPAKAJAMY, POCIĄG NIE ZOSTANIE ZLIKWIDOWANY. 

Zakończenie rundy jesiennej 
Podlaskiej Ligi Okręgowej nie 
było szczęśliwe dla augustowskiej 
Sparty. Spartanie przegrali ostatni 
mecz z piłkarzami Rudni Zabłudów 
2:3. Augustowska drużyna spadła w 
tabeli z trzeciego na piąte miejsce. 
W sobotę, 11 listopada Sparta 
Augustów stoczyła bój z Rudnią 
Zabłudów na wyjeździe, przegrywając 
2:3. Przed ostatnim meczem rundy 
jesiennej nasza drużyna zajmowała 
trzecie miejsce w tabeli rozgrywek 
Podlaskiej Ligi Okręgowej. Teraz 
spadła na miejsce piąte z 28 
punktami. Na FB augustowskiej Sparty 
przeczytać możemy taki komentarz po 
meczu z Rudnią Zabłudów: „Niestety, 
nie tak wyobrażaliśmy sobie powrót 
z Zabłudowa. Przegrywamy mecz, 

tracimy bramkę z rzutu karnego w 90 
minucie, nie wykorzystujemy rzutu 
karnego na 2:0 i wracamy z niczym. 
Trudno, jednak jedna porażka nie 
może przekreślić naszych planów. 
Teraz odpoczynek i wracamy silniejsi”. 
To jednak nie koniec walki o awans 
augustowskich piłkarzy. Spartan czeka 
przerwa zimowa, w której, jak mówił 
nam parę tygodni temu, trener Rafał 
Harasim, będzie czas na regenerację i 
przygotowanie do rundy wiosennej. 
Wiele spotkań Sparta wygrała i to w 
pięknym stylu. W rundzie jesiennej 
augustowska drużyna rozegrała 15 
meczów. Jeden mecz zremisowała, 
przegrała pięć spotkań, a wygranych 
było aż dziewięć. W sumie Spartanie 
strzelili 45 goli. 

Beata Perzanowska

OBWIESZCZENIE

Starosta Augustowski 
podaje do publicznej 
wiadomości informację 
o zamieszczeniu na 
stronach internetowych 
Starostwa Powiatowego 
w Augustowie (www.
augustowski.home.pl 
i www.bip.st.augustow.
wrotapodlasia.pl) 
wykazu nieruchomości 
przeznaczonej do dzierżawy 
w drodze bezprzetargowej 
na okres 3 lat, położonej w 
obrębie 0001 gminy Miasto 
Augustów o pow. 0,0659 ha 
(działka nr 133/1).

Informacje: 
nr tel. 87 643 96 79.

W rundzie W rundzie 
jesiennej jesiennej 
augustowska augustowska 
drużyna rozegrała drużyna rozegrała 
15 meczów.15 meczów.
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PRENUMERATA
Nie czekaj - zamów prenumeratę 

Przeglądu Powiatowego już dziś i ciesz 
się najlepszymi treściami przez cały 

rok!

Wystarczy wykonać odpowiedniej 
sumy przelew na nasze konto: 

04 2030 0045 1110 0000 0072 4720

Oto cennik 
prenumeraty z 

dostarczeniem do 
Twojego domu:

18 złotych
miesięcznie 

lub 
200 złotych 

rocznie.

Jeśli wolisz 
odebrać gazetę 

w redakcji, cena 
wynosi:

14 złotych
miesięcznie 

lub 
165 złotych rocznie.

Cena pojedynczego wydania zaczyna 
się zatem od 3,30 zł. 

W opisie przelewu należy podać 
adres, pod który winna być 

dostarczana gazeta.

Dla miłośników cyfrowej lektury 
polecamy dostęp do treści PREMIUM 

na naszym portalu. Znajdziesz tam 
te same artykuły, które ukazują się w 

wersji papierowej, ale bez reklam.

Aby nabyć dostęp do wersji PREMIUM, 
wystarczy odwiedzić stronę:

www.dziennikpowiatowy.pl
i przejść do zakładki PREMIUM.

Życzymy przyjemnej lektury!

Krzysztof Przekop
Redaktor Naczelny

Halowe Regionalne Zawody 
Jeździeckie w Skokach: 

żarnowska Stadnina Koni 
organizuje niezwykłe 

wydarzenie 

Halowe Regionalne Zawody 
Jeździeckie w Skokach w 
żarnowskiej stadninie odbędą 

się po raz pierwszy. Jak mówi 
Agnieszka Winkler, właścicielka 
stadniny, takich zawodów nikt jeszcze 
w województwie podlaskim nie 
zorganizował. 

Pierwsze takie wydarzenie na 
Podlasiu
-Najbliżej nas takie zawody były 
organizowane w Olsztynie albo w 
Warszawie. Przy tego typu rywalizacji, 
stadnina musi posiadać dwie hale. 
Jedną na rozprężalnię, a drugą 
przeznaczoną bezpośrednio na 
konkurs skoków. Na chwilę obecną 
w województwie podlaskim jako 
jedyni mamy dwie hale. Sami jesteśmy 
ciekawi efektu, ale dokonujemy 
wszelkich starań, aby impreza była na 

STADNINA KONI W ŻARNOWIE PODJĘŁA SIĘ NIESAMOWITEGO WYZWANIA. W DNIACH 25-26 LISTOPADA 
ZORGANIZUJE PO RAZ PIERWSZY NA PODLASIU HALOWE REGIONALNE ZAWODY JEŹDZIECKIE W 
SKOKACH. O SZCZEGÓŁACH IMPREZY ROZMAWIALIŚMY Z AGNIESZKĄ WINKLER, WŁAŚCICIELKĄ 

ŻARNOWSKIEJ STADNINY.

jak najwyższym poziomie. Zapraszamy 
nie tylko jeźdźców czy pasjonatów 
koni, ale wszystkich ciekawych i tych, 
którzy nie mają planów na weekend 
25 i 26 listopada. Wstęp na imprezę 
jest bezpłatny -informuje Agnieszka 
Winkler. 
Nasza rozmówczyni podkreśla, że 
halowe zawody będą nie tylko okazją 
dla jeźdźców do zaprezentowania 
swoich umiejętności na hali, ale także 
wspaniałą możliwością dla widzów 
do obcowania z tak niezwykłymi 
zwierzętami, jakimi są konie. 

Zaproszenie dla wszystkich: 
impreza dla jeźdźców, pasjonatów i 
ciekawych
-Publiczność będzie mogła podglądać 
z bliska przygotowania do zawodów. 
W przenośni i dosłownie dotknąć 
naszych koni, być częścią tego 
niezwykłego dnia. Jak zawsze 

będzie możliwość skosztowania 
regionalnej kuchni. To ciekawa 
alternatywa spędzenia wolnego 
czasu na weekend, ale to nie 
wszystko -dodaje organizatorka 
zawodów. - Nasz sponsor przygotuje 
stoisko ze sprzętem jeździeckim i 
środkami pielęgnacyjnymi wielu 
popularnych i renomowanych firm. 
Warto wspomnieć, że nasi sponsorzy 
przygotowali loterię z nagrodami. 
Każdego dnia odbędą się losowania 
numerów, które otrzymają nagrody 
od naszych sponsorów. I tu uwaga. 
Do wygrania nie tylko artykuły 
jeździeckie. Jeden z salonów 
przygotował bony podarunkowe na 
swoje usługi. 
Patronat medialny nad imprezą 
sprawuje Dziennik Powiatowy i 
Przegląd Powiatowy. 

Beata Perzanowska 


